
ÚVODNÍ SLOVO

Čarodějnictví – už jenom pouhé slovo navozuje tajem-
nou atmosféru a přináší mlhavý opar strachu a vzrušují-
cího neznáma. Představíme-li si čarodějnici, uvidíme
starou vyschlou osobu, neustále si mumlající tajemné
formulky a přinášející obavy a nepříjemnosti.

V pohanských dobách, dávno předtím, než se začaly
počítat letopočty, tomu bylo jinak. Tyto ženy byly léčitel-
ky, porodní báby, bylinkářky. Oddávaly, uklidňovaly spory
a samozřejmě také čarovaly. Byly to šamanky a kněžky.

Jejich kult byl uctíván a vychází až odněkud z matriar-
chátu. Když se vydáme věkem zpět, začne se čaroděj-
nice měnit v kněžku, bohyni, až je z ní nakonec Velká
Matka – Matka Země.

Anglická čarodějnice Morgan Mr. Farlandová o tom
zpívá při svých rituálech: „V nekonečném okamžiku před
počátkem času povstala Bohyně z chaosu a zrodila sebe
samu, dříve než se narodilo cokoli jiného. A když oddě-
lila nebesa od vod, tak na nich tančila, skotačila a ve své
extázi stvořila vše, co existuje. Její pohyby vyvolaly vítr,
tím se zrodil první vzduch a začal dýchat. Bohyně stvo-
řila první ženy a naučila je jménům, kterými ji mají na-
zývat při modlitbě...“

Když si představím rozjařenou š?astnou Bohyni, která
svým tancem rozpoutala vítr, vzduch a oheň a jejíž smích
vdechl ženám život, uvědomuji si, že je to nejen podsta-
ta ženství, ale že by nic lépe nevystihlo podstatu čaro-
dějnictví.
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Čarodějnictví je víra v život. Je to rovnováha a láska.
Je to radost z bytí a spojení s přírodou a vesmírem. Být
čarodějnicí znamená dostat se do souzvuku se Zemí, ale
také s jevy staršími než lidstvo samo. Síla, která nás
všechny obklopuje, je živá a pulsující, je to životodárný
pramen lidského duchovního vědomí.

Žádná z nás se však nestane čarodějnicí sama od se-
be. V dnešní době plné materialismu je to obzvláš? těžké.
Všechny máme v sobě kousíček duše svých prababiček,
ale jejich moudrost se jaksi vytrácí. Stále ještě udržuje-
me rodinné tradice a slavíme různé svátky, ovšem jen
stěží chápeme jejich smysl. Obáváme se problémů a smr-
ti, toužíme po lásce, které se nám nedostává. Neumíme
si pomoci, trpíme depresemi a polykáme prášky. Trápíme
se, jsme agresivní a útočíme na ostatní.

Marně se ptáme, kam se vytratily láska a tolerance,
běháme v temném kruhu věčné obrany a útoku. Zdá se,
že není úniku. A při tom všem chceme být š?astné.

Tak buEme š?astné!
Měla jsem to štěstí, že moje babička nezapomněla, co

ji učila matka, a byla čarodějnice. Vzala si od života, co
jí patřilo, a bez reptání odevzdala to, co za to chtěl. Sna-
žila se mi předat co nejvíce, nebylo to však učení, byl to
příjemný životní styl. Ani jako dítě mě nepřekvapovala
zaříkadla a věštění budoucnosti. Velmi dobře jsem vědě-
la, že vidět ve snu hnědého koně je prima a že kalná vo-
da nese neštěstí. Pohádky jsem sledovala s nadšením ja-
ko všechny děti, jenom jsem chápala, že co se v nich dě-
je, není až tak nemožné.

Je pravdou, že nápoje lásky, ochranná semínka, proše-
ní živlů o pomoc, zrcadlení a síla lásky, to všechno exis-
tuje. Ani skřítkům a vílám není možné se vysmívat. Až
daleko později, v dospělosti, jsem si přečetla mnoho
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moudrých knih, abych zjistila, že to, co znám od žen své-
ho rodu, je vlastně lidové čarodějnictví. Bylo pro mě ne-
uvěřitelně vzrušující, že to, co jsem slýchala od dětství,
bylo už dávno popsáno v knihách. Nemohla jsem pocho-
pit, že postupy a symboly moudrých mužů se téměř do-
konale shodují s praktikami žen, jejichž původ byl velmi
prostý.

Jedno je však jisté. Pokud víra a styl, který se věky pře-
dává ústně z matky na dceru, nezaniknou ani neztratí na
síle, pak mají nejen hlubokou moudrost, ale i své opod-
statnění. Vím, že si najdou místo v každé době.

Pokusila jsem se spojit, co znám od žen svého rodu,
s tím, co jsem si přečetla v knihách vzdělaných mužů,
a snad se mi podaří předat vám moudrost dávných věků,
která přes vás přejde do budoucnosti.
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BÝT ČARODĚJNICÍ NENÍ SNADNÉ

Představa o tom, jak má vypadat čarodějnice, je v nás
pevně zakořeněna a po staletí se nemění. Každá taková
žena je snůškou ošklivosti a zla. Její čáry a záhadná
kouzla opředená tajemstvím vzbuzují strach. Její svobo-
domyslnost dráždí, až uráží. Takové ženě je třeba se vy-
hnout, nebo ještě lépe – zničit ji. Ale proč? Protože je
dcerou Eábla? To snad ne! Nežijeme přece ve středově-
ku, kdy politický boj za nastolení nové filozofie a vymý-
cení staré pohanské kultury vrcholil a čarodějnice se pro
výstrahu všem upalovaly. Zlá doba, kdy uctívání bohyně
Velké Matky nahradily patriarchální náboženské systé-
my, však přetrvává. Čarodějnictví je všeobecně považo-
váno za škodlivé. Je to strach z žen, které pracují s okult-
ními silami. I když žijeme v atomové době, jsme schopni
pochopit nejsložitější technické pomůcky a létáme ke
hvězdám, stojíme před čarodějnicí v rozpacích. Kdo to
vlastně je? Podivínka, nebo blázen? Ani lidé, kteří dobře
vědí, o co jde, se k tomu ve společnosti nepřiznají. Čaro-
dějnictví časově předchází všechna patriarchální nábo-
ženství o miliony let. Není na nich nikterak závislé a má
svůj vlastní vývoj.

Mnohé z křes?anských svátků byly ve velkém ukrade-
ny z pohanských tradic s úmyslem nahradit Bohyni křes-
?anským Bohem. Součástí této kampaně o sesazení
Bohyně byla snaha zbavit ženy jakékoli moci, a to jak
spirituální, tak pozemské. Jen tak bylo možné obvinit že-
ny ze zlého, Eábelského anti-života. Pokojné hodnoty
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Bohyně, kterou lidé uctívali, byly nahrazeny krutostí a si-
lou Boha Otce. Čarodějnice jsou tedy chápány jako před-
stavitelky zla a ztělesnění Temnoty. V Samuelově knize je
psáno: Zločin magie je zločinem vzpoury. To je velmi
spolehlivě uchováno v naší kultuře a je obtížné si před-
stavit dobu, kdy tomu tak nebylo. Předchůdkyně všech
Matek je egyptská bohyně Isis. Tu převezli na svých lo-
dích mořeplavci přes Řecko, Španělsko a Británii až
k nám. Irští Keltové byli také silně ovlivněni tradicí Egyp-
?anů a Chaldejců. Když přišla doba útlaku, byly všechny
vědomosti ukryty a udržovaly se při životě ústním podá-
ním. Nejvíce se zachovaly na venkově a u kočovných Ci-
kánů. Proto jsou dodnes staré Cikánky a babičky na ves-
nicích mistryně v udržování pohanských tradic. Proto ta-
ké čarodějnice nevymřely. Pouze odešly do ilegality,
a tam čekaly na dobu, kdy bude opět možné beze stra-
chu uctívat Matku. Čarodějnictví úzce souvisí s přiroze-
ným světem. Vědmy využívají cyklů ročních období a po-
hybu slunce a měsíce jako informačních bodů pro svůj
vlastní život.

Měsíc je se životem ženy spojen nejvíce. Její cykly
přímo souvisejí s cykly tohoto tajuplného strážce nebes.
Pozorováním pohybu měsíce a jeho fází dokážeme po-
rozumět proměnám lidských povah a využít těchto po-
znatků nejrůznějšími způsoby. Země, ta podivná hmota,
k níž jsme upoutáni, dává život i smrt. Příroda kolem nás
plně respektuje roční období, které se mění podle síly
slunce. Člověk je součástí tohoto překrásného světa, a?
si to přeje, či nikoli. Přizpůsobuje se přírodním podmín-
kám a musí žít podle jejích zákonů. Čarodějnictví stojí
na pohanských tradicích a úzce souvisí s přirozeným zá-
konem světa. Oslavuje život a ctí smrt. Každoroční svát-
ky označují měnící se období a různé stupně našich ži-
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votů. Rok je rozdělen do osmi částí, které se točí od smr-
ti ke znovuzrození, dospívání, dospělosti a stárnutí. Tak
jak slunce slábne a znovu sílí po své cestě kolem roku,
přichází odliv a příliv našeho života. Ve tváři měsíce se
odráží nejen menstruační cykly, ale také životní cyklus
panny, matky a stařeny. Celá fauna i flóra jsou nedílnou
součástí tohoto velkého koloběhu. Dokonalá znalost
chování zvířat nám může mnoho napovědět o přicháze-
jících problémech, nebo? zvířata jsou nejen zdrojem
jídla a tepla, ale i neomylným barometrem. Bylinná tra-
dice je kouzelná praxe, která může odhalit nejskrytější
tajemství Matky Země. Žena, která dobře rozumí přírod-
ním zákonům, porozumí sobě samé a přes svou bytost
pochopí i své okolí.

Silná, svobodomyslná a přírodní žena je užitečným,
hodnotným členem jakékoli společnosti. Obnovení tra-
dice je jedním z největších přínosů, jakým může jednot-
livec přispět k záchraně naší planety. Čarodějnictví ctí
mírumilovnou a tolerantní přírodu, a tím je schopno zvý-
šit hodnotu našeho života. Setkávám se s mnoha lidmi
a velká většina z nich má na tváři lehký úsměv, když
uslyší o čarování. Jaký je dnes náš životní styl? K čemu
síla ducha? Proč mluvit na měsíc? Kouzla? Věčná láska?
Příroda? Vše je překonáno! Člověk nosí ve svém tělesném
obalu neutuchající nesmrtelnou energii, jež ho nutí bě-
žet kupředu. Dovoluje mu zúročit jeho zkušenosti a na-
cházet nové a krásnější způsoby, jak žít. Člověk, který
podcenil vlastní roli ve svém životě a zavrhuje svou pří-
slušnost k Velké Matce přírodě, se jen složitě vyrovnává
s krutou materialistickou kulturou a postupně se odsu-
zuje do role pasivní, bezmocné oběti. Žádná žena nechce
být bezcennou troskou! Chceme jiskřit, okouzlovat, mi-
lovat, rodit. Vždy? jenom tak se dá prožít plný život. Ča-
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rodějnictví nám tuto sílu dává. Matka nás chrání a po-
znání, že svět je kulatý, utěšuje. Kola roku se neustále
hýbou a vezou s sebou naše životy. Je to tajemství i síla
přírody. V ženách je síla Bohyně, vlídné pohlazení Matky
i náruživá náruč milenky. V ženách je láska a život. V že-
nách je ukryta budoucnost tohoto světa.

Svět však zešílel! Vláda otců zničila Matčin ráj, čaro-
dějnice byly násilím odstrčeny na okraj společnosti
a snaha o vymýcení jejich filozofie neznala mezí. Patriar-
chální praktiky ženskou sílu nezničily. Je stále v nás
a stejně jako před staletími i dnes vyvolává u mužů oba-
vy a nedůvěru. Vědí velmi dobře, že ženy jsou silnější
a dokážou velmi jemným způsobem zlomit i ocelovou
pěst. Čarodějnice je žena z masa a kostí. Miluje život a li-
di kolem sebe. Její síla vychází ze znalosti přírody a její
největší autoritou je Ona – Velká Matka. Obavy z ní jsou
falešné, hovoří o neznalosti a tmářství. A? je to tak či
onak, musíme společnost mužů naučit, že jsme tady. By-
ly jsme zde vždy a nikdy tomu nebude jinak. Žena pro-
chází dějinami po miliony let a vedle ní jde pokojně muž.
Když začne čarodějnice dnešních dnů couvat časem, bu-
de z ní bylinkářka, šamanka, kněžka a nakonec bohyně
nejvyšší, Velká Matka. Matky jsou vlídné a jejich láska je
nekonečná.

I když nás společnost nepřijímá, jak bychom si přály,
jsem hrdá, že můžu říct: „Jsem čarodějnice.“
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